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P r o t o k ó ł    Nr  XXIII/2016 
 

z  Sesji Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim 
z dnia 24 listopada 2016 roku 

odbytej w sali posiedzeń Urzędu Miejskiego 
w  godzinach  od 900  do  1115   

   
 

Sesja jest prawomocna do podejmowania uchwał, ponieważ na 15 
radnych 14 jest obecnych – zgodnie z załączoną listą obecności. 

 

Otwarcia dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej w Kamieniu 
Krajeńskim Kazimierz Warylak.  

 
Projekt porządku obrad: 

           1. Otwarcie sesji: 
    a/ stwierdzenie quorum 
    b/ przedstawienie porządku obrad 
 

           2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
 

  3. Zgłaszanie interpelacji i zapytań przez radnych. 
 
  4. Informacja Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym. 

 
5. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Miejsko - Gminnego 
Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar 
Przemocy w Rodzinie w Gminie Kamień Krajeński na lata 2016-2021. 

       a/ wprowadzenie do tematu – Dyrektor MGOPS            
                b/ dyskusja 
                c/ podjęcie uchwały Nr XXIII/136/2016   

 
6. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku 
od nieruchomości na 2017 rok.  

       a/ wprowadzenie do tematu – Burmistrz           
                b/ dyskusja 
                c/ podjęcie uchwały Nr XXIII/137/2016   

 
7. Podjęcie uchwały w sprawie opłaty prolongacyjnej. 

       a/ wprowadzenie do tematu – Burmistrz           
                b/ dyskusja 
                c/ podjęcie uchwały Nr XXIII/138/2016   
 

8. Podjęcie uchwały w sprawie opłaty targowej.  
       a/ wprowadzenie do tematu – Burmistrz            

                b/ dyskusja 
                c/ podjęcie uchwały Nr XXIII/139/2016   
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9. Podjęcie uchwały w sprawie opłaty od posiadania psów.  
       a/ wprowadzenie do tematu – Burmistrz           

                b/ dyskusja 
                c/ podjęcie uchwały Nr XXIII/140/2016   

 
10. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia stawek strefy 
płatnego parkowania na terenie Miasta Kamień Krajeński i wysokości 
stawek opłaty za parkowanie w tej strefie.  
     a/ wprowadzenie do tematu – Burmistrz         

                b/ dyskusja 
                c/ podjęcie uchwały Nr XXIII/141/2016   

 
11. Uchwała zmieniająca uchwałę Rady Miejskiej w Kamieniu 
Krajeńskim w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Kamień Krajeński 
na rok 2016.   
     a/ wprowadzenie do tematu – Skarbnik             

                b/ dyskusja 
                c/ podjęcie uchwały Nr XXIII/142/2016   

 
12. Informacja na temat złożonych oświadczeń majątkowych. 
 
13. Odpowiedź na interpelacje. 
 
14. Zapytania i wolne wnioski.       
 

B. Januszewski – mam pytanie odnośnie budowy wodociągu. Złożyłem 
kiedyś wniosek i odpowiedź mam taką, że jest to ekonomicznie 
nieuzasadnione. Miały być dopłaty do budowy studni głębinowych, z tym, że 
jak się zorientowałem musiałaby być wywołana uchwała. Tu też nic nie 
widzę. Nie ma takiej uchwały, a chciałbym, aby w przyszłym roku była 
chociaż jakaś część ujęta w budżecie. Mam pytanie – nie ma tej uchwały na 
dzisiejszej sesji to czy można taką uchwałę wprowadzić na sesję budżetową i 
czy ona będzie przyjęta do budżetu? Czy mam może o tym zapomnieć? Jak to 
Panie Burmistrzu wygląda? Zależy od tego czy będę wnioskował o taką 
uchwałę czy nie.  
 
W. Głomski – jeżeli chodzi o dopłaty do studni głębinowych musi być podjęta 
uchwała. Musi być to przedyskutowane przez Radę. Myślę, że jeżeli nawet nie 
zdążylibyśmy do twardego budżetu w grudniu to w roku następnym możemy 
zrobić przesunięcia. Przewidujemy około 5.000 zł dotacji do jednej studni. 
Wtedy każdy na własną rękę mógłby wybudować taką studnię. Odległości od 
gospodarstw są tak duże, że pociągnięcie wodociągu jest nieopłacalne. Byłby 
duży koszt utrzymania. To wszystko niestety przekładałoby się na cenę 
wody. Przygotujemy wszystko na spokojnie. Trzeba mieć przygotowaną 
dokumentację, pozwolenia. Myślę, że do tego czasu będą już jakieś środki na 
dotację do studni głębinowych. Rada jest temu przychylna. Jest zatem 
kwestia omówienia od strony prawnej. Nie może być to robione w pośpiechu, 
żebyśmy nie popełnili błędów, ale to będzie.  
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B. Januszewski – nie zgłaszam tego wniosku do porządku obrad.     
 
K. Warylak – przystępujemy zatem do przegłosowania porządku obrad.   
                                                
     Radni jednogłośnie 14 głosami za przedstawionym porządkiem obrad. 
 
Ad. 2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
 
 Radni jednogłośnie 14 głosami za przyjęciem protokołu z poprzedniej 
sesji. 
 
Ad. 3. Zgłaszanie interpelacji i zapytań przez radnych. 
 
T. Dysput – korzystając z obecności Pana Wicestarosty chciałabym złożyć 
interpelację. O tej samej tematyce są dwie. Chodzi o drogę powiatową od 
Dąbrówki do Dużej Cerkwicy. To łatanie nie daje już efektów. Droga jest 
bardzo popękana i dziurawa.  
 Druga sprawa dotyczy drogi gminnej w Dąbrówce od ul. Głównej do 
końca ul. Leśnej. Jest to około 1 km. Łatana była miesiąc temu. Już na nowo 
są świeże dziury. Nawet Pan Piotr mówił, że to jest już za mało. Potrzebna 
jest wylewka. Jest tam dużym ruch. Jeżdżą gimbusy. Mieszka tam większa 
połowa Dąbrówki. Trzeba by się przyjrzeć temu tematowi. Proponowałabym 
to na przyszły rok.   
 
E. Wiese – w imieniu mieszkańców ul. Spacerowej w Dąbrówce chciałabym 
prosić o przycięcie gałęzi wierzby, która rośnie przy chodniku przy posesji 
Państwa Sędziak. Gałęzie przysłaniają widoczność. Mieszkańcy pytają czy 
można by coś z tym zrobić.  
 Druga sprawa – otrzymałam sygnały od mieszkańców osiedla                 
o zapadających się kostkach chodnikowych. Dotyczy to nie tylko samego 
osiedla, ale również łącznika łączącego wieś z osiedlem. Tak niektóre te 
kostki są zapadnięte, że jest to wieczorem niebezpieczne.  
 
J. Wróblewski – chciałbym poruszyć kwestię estetyki sołectw. Już kiedyś 
poruszałem ten problem. W tych sołectwach jest coraz gorzej. Nie ma ludzi 
do sprzątania. Sołtys musiałby zakasać rękawy i sam sprzątać, ale uważam, 
że nie tędy droga. Kiedyś było spotkanie z Dyrektorem PUP i pytałem się ilu 
zatrudnionych jest na robotach publicznych i pracach interwencyjnych                 
w Gminie Kamień Krajeński. Jest około 50 osób. Przecież to sztab ludzi. 
Pytam się, Panie Burmistrzu, gdzie ci ludzie są? W Kamieniu Krajeńskim 
nieraz widzę 3 czy 4 osoby, a pozostali gdzie? Uważam, że tę sprawę 
musielibyśmy rozstrzygnąć tak już najpóźniej od stycznia. Moja propozycja 
była taka, żeby już jeden pracownik był nie na jedno sołectwo, ale na 2 czy 3. 
Zatrudnić taką osobę na cały etat i miałaby co robić. Mieszkańcy zarzucają 
mi, że tak źle jak teraz jeszcze nie było. Jest bałagan. Nie jest sprzątane. 
Szczególnie ta droga powiatowa na odcinku Zamarte – Jerzmionki - 
Ogorzeliny. Liście opadły z drzew. Panie Starosto, kto ma to sprzątać? 
Uważam, że ta kwestia też musiałaby być wyjaśniona. Ja chciałbym 
usłyszeć, Panie Burmistrzu, co zostanie zrobione w tym kierunku?  
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K. Kiedrowicz – mam do Pana Burmistrza 2 zapytania. Czy są czynione jakieś 
starania, aby powstał chodnik w Jerzmionkach?  
 Drugie zapytanie – czy czynione są starania w sprawie przejęcia 
świetlicy w Obkasie osiedlu?   
 
B. Januszewski – jest w tej chwili problem z oddawaniem papy. Śmieciarka 
nie chce tego odbierać, ponieważ mówili, że uznawane jest to jako odpad 
niebezpieczny. Co z tym zrobić?  
 
L. Kalla – mam interpelację do Pana Starosty. Gmina bardzo ładnie zrobiła 
nam kawałek drogi w stronę fermy. Został nieduży kawałek z drogi głównej, 
który połączyłby wylany kawałek z drogą powiatową. Są tam tak straszne 
dziury, że można urwać koła, tym bardziej, że jest to droga prowadząca na 
cmentarz. Przejeżdża się tamtędy, wiele osób tam przechodzi.  
 
W. Głomski – o jaki kawałek chodzi? 
 
L. Kalla – od drogi powiatowej do tej części, którą wylewała gmina na fermę. 
Nie jest to daleko. Trudno jest mi określić jak długi jest to odcinek. Jest to 
kawałek drogi powiatowej, tak?  
 
St. Drogoś – zgłosił się do mnie Pan Śmieliński odnośnie uchwały, którą 
podjęliśmy na ostatniej sesji. W paragrafie 2 dopisaliśmy punkt 5. 
Zaproponowaliśmy tam, że opłatą dodatkową za brak płatności będzie 40 zł. 
Zapytał mnie jak to będzie wyglądało. Ktoś np. ma do zapłacenia 2,70 zł. Kto 
to będzie ściągał? Jak to będzie wyglądało? Do kogo ma się zgłaszać? Ja nie 
umiałem na to odpowiedzieć. Prosiłbym o wyjaśnienie tego. Ten Pan 
powiedział do mnie wprost, że on radził sobie bardzo dobrze bez tej uchwały. 
W tym momencie mówi, że nie wie co ma robić i jak ma to robić. Prosiłbym              
o wyjaśnienie, abym mógł dalej przekazać temu Panu.  
 Jest jeszcze jedna rzecz – koperta, która jest Urzędu Miasta i Gminy. 
Parkują na niej inne pojazdy. Podejrzewam, że ta koperta jest źle 
oznakowana. Brakuje tam jednego znaku. Nie ma znaku stojącego. Moim 
zdaniem należałoby się zająć tymi 2 sprawami.       
 
K. Warylak – chciałbym zgłosić zapytanie do Pana Starosty. Może to być jako 
interpelacja. Dotyczy to naszego DPS. Jak wiemy DPS przy ul. Podgórnej 
zawsze należał do naszego ośrodka zdrowia w Kamieniu Krajeńskim. Okazuje 
się, że został teraz przejęty chyba przez szpital w Więcborku. Prosiłbym Pana 
Starostę o wyjaśnienia w tej sprawie. Pytają lekarze, którzy z tego tytułu 
mieli jakieś pieniążki. Oni cały czas obsługiwali DPS. Przez jakiś czas nasze 
pielęgniarki też obsługiwały. Teraz okazuje się, że wszystko zabrane zostało 
do gminy Więcbork. Jest to na terenie naszej gminy więc prosiłbym Pana 
Starostę, aby to jakoś wyjaśnić. Lekarze mówili, że z tego tytułu tracą 
miesięcznie około 2.000 zł. Taka informacja do mnie doszła. Prosiłbym                
o wyjaśnienie w tej sprawie.      
 
Ad. 4. Informacja Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym.  
 Informacja - w załączeniu do protokołu z sesji. 
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Ad. 5. Wprowadzenia do tematu dokonała Dyrektor Miejsko – Gminnego 
Ośrodka Pomocy Społecznej w Kamieniu Krajeńskim – Zofia 
Krzemińska.  
 
Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej Kazimierz Warylak 
przedstawił projekt uchwały. 
 
Uchwała Nr XXIII/136/2016 Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim z dnia 
24 listopada 2016 r. w sprawie przyjęcia Miejsko - Gminnego Programu 
Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy                  
w Rodzinie w Gminie Kamień Krajeński na lata 2016-2021 podjęta została               
w następujący sposób: 
13 głosów za 
  1 głos wstrzymujący się – B. Januszewski   
 
Ad. 6. Wprowadzenia do tematu dokonał Burmistrz Kamienia 
Krajeńskiego – Wojciech Głomski.    
 
Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej Kazimierz Warylak 
przedstawił projekt uchwały. 
 
Uchwała Nr XXIII/137/2016 Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim z dnia 
24 listopada 2016 r. w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 
nieruchomości na 2017 rok podjęta została jednogłośnie 14 głosami za.  
 
Ad. 7. Wprowadzenia do tematu dokonał Burmistrz Kamienia 
Krajeńskiego – Wojciech Głomski.    
 
Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej Kazimierz Warylak 
przedstawił projekt uchwały. 
 
Uchwała Nr XXIII/138/2016 Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim z dnia 
24 listopada 2016 r. w sprawie opłaty prolongacyjnej podjęta została 
jednogłośnie 14 głosami za.  
 
Ad. 8. Wprowadzenia do tematu dokonał Burmistrz Kamienia 
Krajeńskiego – Wojciech Głomski.    
 
Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej Kazimierz Warylak 
przedstawił projekt uchwały. 
 
Uchwała Nr XXIII/139/2016 Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim z dnia 
24 listopada 2016 r. w sprawie opłaty targowej podjęta została jednogłośnie 
14 głosami za.  
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Ad. 9. Wprowadzenia do tematu dokonał Burmistrz Kamienia 
Krajeńskiego – Wojciech Głomski.    
 
Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej Kazimierz Warylak 
przedstawił projekt uchwały. 
 
Uchwała Nr XXIII/140/2016 Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim z dnia 
24 listopada 2016 r. w sprawie opłaty od posiadania psów podjęta została             
w następujący sposób: 
13 głosów za 
  1 głos przeciw – K. Kiedrowicz 
 
Ad. 10. Wprowadzenia do tematu dokonał Burmistrz Kamienia 
Krajeńskiego – Wojciech Głomski.    
 
B. Januszewski – ja mam co innego i Pan Burmistrz też inaczej czytał. Od 
pół godziny do godziny to znów będzie sumowane. Ma być, że za godzinę 1,5 
zł.  
 
W. Głomski – ma Pan rację, ponieważ do pół godziny jest 0,50 gr i od pół 
godziny do godziny jest 1 zł, czyli jest 1,5 zł.  
 
J. Steinborn – myślę, że my w uchwale mamy dobrze. Ja to nawet jeszcze 
wczoraj sprawdzałam. Pan Burmistrz odwołał się do starego zapisu czyli do 
pół godziny i od pół godziny do godziny, ale w uchwale zapisane jest za pół 
godziny, za godzinę – czyli nie sumuje się. Za dwie godziny parkowania jest 
2,70 zł, a za trzy godziny parkowania 4,10 zł. Jest tak jak w starej uchwale. 
Wysokość nie zmienia się tylko jest to sumowane i zapisane jest za. Nie ma 
od do tylko jest za. Jest zatem jasność, że jak ktoś postawi na godzinę to 
zapłaci 1,5 zł. W uchwale jest dobrze zapisane. Czasami jak chce się dobrze 
wyjaśnić to tak wychodzi. 
 
W. Głomski – dziękuję za pomoc.  
 
K. Warylak – te zapisy będą teraz jasne i czytelne.  
 
Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej Kazimierz 
Warylak przedstawił projekt uchwały. 
 
Uchwała Nr XXIII/141/2016 Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim z dnia 
24 listopada 2016 r. zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia stawek strefy 
płatnego parkowania na terenie Miasta Kamień Krajeński i wysokości stawek 
opłaty za parkowanie w tej strefie podjęta została jednogłośnie 14 głosami za.  
 
Ad. 11. Wprowadzenia do tematu dokonał Skarbnik Miasta i Gminy 
Kamień Krajeński – Piotr Gustyn.  
 
J. Wróblewski – troszeczkę niepokoi mnie to, że tydzień temu były komisje             
i teraz patrzę, że przez tydzień znalazły się 2 nowe inwestycje tj. elementy 
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wodnego placu zabaw 15.000 zł i dotacja celowa dla Samodzielnej Publicznej 
Miejsko – Gminnej Przychodni w Kamieniu Krajeńskim. Ja cieszyłbym się, 
Panie Burmistrzu, jakby na następną sesję była wpisana budowa świetlicy            
w Zamartem 400.000 zł. Jeżeli w trakcie tygodnia potrafimy wpisać 2 nowe 
inwestycje to po co w ogóle ustalamy ten budżet na przyszły rok? Zróbmy 
prowizorium i kto pierwszy ten dostanie najwięcej, a ten ostatni nie dostanie 
nic. Ja uważam, że chyba czas najwyższy skończyć ten proceder i zająć się 
konkretnymi sprawami, a nie jak w tej chwili kto jest lepszy ten zyska 
najwięcej.      
 
W. Głomski – jeżeli chodzi o 10.000 zł to jest to nasze wspólne zobowiązanie 
w stosunku do przychodni. Tak jest od wielu lat i dziwię się, że Pan 
Wróblewski o tym nie pamięta. Jeżeli chodzi o zmiany na place zabaw to są 
to oszczędności bezpośrednio wygenerowane w oświacie i oświata 
przeznaczyła to na place zabaw. Jeżeli chodzi o ogrzewanie w Płociczu to 
wysiadło stare i należało zrobić nowe, a olej opałowy jest bardzo drogi więc 
jest to przekształcone na ogrzewanie gazowe i stąd też taka kwota, która 
potrzebna jest na wykonanie tej inwestycji. Musi być to zabezpieczone, aby 
szkoła mogła dobrze funkcjonować.  
 
J. Steinborn – Panie Burmistrzu, to co Pan mówił o placach zabaw to ja 
rozumiem, że dotyczy to Zamartego i Płocicza. Mnie ciekawią elementy 
wodnego placu zabaw. Czy mógłby nam Pan przybliżyć?    
 
W. Głomski – w tym roku nie mieliśmy ratowników na plaży. Środki, które 
zostały z płac zostały przyporządkowane nad jezioro i będą tam zakupione 
elementy do zabawy dla dzieci. Są to środki, które przeznaczone były na 
plażę, a które nie zostały wykorzystane na płace i zostają zakupione 
elementy wodnego placu zabaw, aby było więcej atrakcji dla dzieci.   
 
J. Steinborn – jak ma to wyglądać? To będzie basen, zjeżdżalnia?   
 
W. Głomski – to ma być m.in. jakaś zjeżdżalnia. Całkowity koszt wyniesie 
tyle ile mielibyśmy ponieść na płace. Pracownicy, którzy zajmują się 
ośrodkiem dokonali już zamówienia i za te środki będzie to zakupione.   
 
J. Wróblewski – ja nie dziwiłbym się, Panie Przewodniczący, gdyby stanęło to 
na komisjach. Komisje były tydzień temu i nie było o tym ani słowa. Przez 
tydzień można od razu tyle zmienić? Ja uważam, że chyba nadszedł już 
najwyższy czas na zmiany, Panie Przewodniczący.    
 
St. Drogoś – ja mam również wątpliwości do tego wodnego placu zabaw. 
Myślę, że najpierw bezpieczeństwo, a dopiero potem jakieś place zabaw. Nie 
było ratowników. Nie wiadomo czy będą na drugi rok. Taki plac zabaw będzie 
przyciągał młodzież i dzieci i niestety mogą one się tam potopić. Czy brano to 
pod uwagę? Najpierw bezpieczeństwo, a dopiero potem wodne place zabaw. 
Budzi to moje zdziwienie. Chciałbym to wiedzieć, widzieć. Byłem kiedyś 
ratownikiem i mam o tym pojęcie.    
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W. Głomski – jeżeli chodzi o bezpieczeństwo to jest ono priorytetem. 
Natomiast w tym roku wyszło tak jak wyszło i chciałbym, aby środki te 
zostały. Mam nadzieję, że w przyszłym roku uda nam się porozumieć                  
z ratownikiem i będzie plaża strzeżona.  
 
K. Warylak – w grudniu będą jeszcze zmiany i myślę, że nowe inwestycje nie 
będą już realizowane. Pan Wróblewski mówił, że czas na zmiany. Myślę, że to 
społeczeństwo zadecyduje czy będą zmiany. Zostawmy to społeczeństwu do 
zweryfikowania czy dobrze działamy czy źle.         
    
Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej Kazimierz 
Warylak przedstawił projekt uchwały. 
 
Uchwała Nr XXIII/142/2016 Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim z dnia 
24 listopada 2016 r. zmieniająca uchwałę Rady Miejskiej w Kamieniu 
Krajeńskim w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Kamień Krajeński na rok 
2016 podjęta została w następujący sposób: 
13 głosów za 
  1 głos przeciw – J. Wróblewski  
 
Ad. 12. Informacja na temat złożonych oświadczeń majątkowych.  
 
Informację na temat złożonych oświadczeń majątkowych przedstawił 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim Kazimierz Warylak.  
 
Ad. 13. Odpowiedź na interpelacje. 
 
W. Głomski – na interpelację Pani Dysput odnośnie drogi Dąbrówka – Duża 
Cerkwica odpowie Pan Starosta. Na pewno ustosunkuje się do tego jak nie 
dziś to na piśmie.  
 Jeżeli chodzi o drogę na odcinku od ul. Głównej do ul. Leśnej zdaję 
sobie sprawę z tego, że będzie trzeba ją jeszcze poprawić. Nie jesteśmy                 
w stanie, aby na nowo wylać dywanik asfaltowy.  
 Jeżeli chodzi o przycięcie gałęzi wierzby zobaczymy kto jest jej 
właścicielem i czy możemy to przyciąć. Jeżeli jest to nasze to nie widzę 
problemu.  
 Odnośnie zapadających się kostek chodnikowych w Dąbrówce 
zobaczymy czy uda się to poprawić przed zimą oraz po wykonanych pracach 
w Kamieniu Krajeńskim.  
 Pan Wróblewski poruszył sprawę estetyki sołectw. Myli się Pan. Ta 
sielanka ilości pracowników już minęła. Praktycznie na robotach publicznych 
jest połowa osób, a pracy mamy sporo do wykonania. Jeżeli chodzi                      
o sołectwo Zamarte dwóch pracowników pracowało tam przez 2 dni                      
i pomagali w poprawie estetyki w Zamartem. Byli to pracownicy, którzy 
oddelegowani byli do pracy przy oczyszczalni.  
 Jeżeli chodzi o drogę powiatową Zamarte - Jerzmionki to myślę, że 
odpowie Pan Starosta. Z kolei w kwestii chodnika w Jerzmionkach muszę 
powiedzieć, że Pan Sołtys bardzo pilotuje tę sprawę. Przygotujemy projekty              
i wtedy będziemy dalej to realizować. Mieliśmy spotkanie z Dyrektorem 
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Eckertem i z Panem Sołtysem. Objechaliśmy wioski. Dyrektor Eckert 
ustosunkuje się do tego wszystkiego i postara się o plany, za które będziemy 
musieli zapłacić.  
 Jeżeli chodzi o świetlicę w Obkasie już kilka razy składaliśmy pismo. 
Nie mamy odpowiedzi. Poprzednie odpowiedzi były negatywne. 
 Pan Januszewski poruszył problem papy. Omówimy ten temat na 
komisjach. Nie jestem w stanie teraz Panu odpowiedzieć.  
 Odnośnie drogi w Płociczu cieszę się, że jest to wykonane. Jeżeli 
kończy się asfalt bliżej szosy to nie jest nasz teren i nie możemy wejść bez 
pozwolenia. Dnia 30 listopada będę konsultacje z gminą odnośnie 
lewoskrętów i chyba sporo będzie naniesionych poprawek w stosunku do 
organizacji ruchu w Płociczu. Dopiero tam będzie można się do tego odnieść. 
Na kolejnej sesji będę mógł to wyjaśnić.  
 Odnośnie sprawy dodatkowej opłaty za nie uiszczenie opłaty za 
parkowanie zostanie przygotowana odpowiedź na komisje. Poproszony 
zostanie Pan, który realizuje to zadanie. Wyjaśnimy również sprawę koperty 
Urzędu Miejskiego. Zobaczymy czy musi być ustawiony znak czy wystarczy 
zapisanie numeru rejestracyjnego upoważnionego do stania w tym miejscu 
pojazdu. 
 Odnośnie obsługi zdrowotnej w DPS odpowie Pan Starosta. Myślę, że 
Pan Starosta zgodzi się ze mną, że jest to decyzja suwerenna danego DPS 
gdzie chce należeć.            
 
Następnie głos zabrał Wicestarosta Sępoleński Pan Andrzej Marach.  
 
A. Marach – Wicestarosta Sępoleński – odnośnie pytań, które tutaj padły 
m.in. Pani Lidii w sprawie Płocicza, tak jak Pan Burmistrz mówił, muszę 
zasięgnąć konsultacji, aby udzielić Pani informacji, ale taka informacja 
zostanie Pani udzielona. To samo dotyczy drogi na odcinku Dąbrówka – Duża 
Cerkwica. Po uzgodnieniu z Panem Eckertem odpowiedź zostanie udzielona 
na piśmie. Rozmawiałem z Panem Eckertem i globalnie nie sprząta się dróg 
od liści. Natomiast jeżeli zagraża to bezpieczeństwu to bezwzględnie tak. Pan 
Dyrektor Eckert wyśle patrol drogowy i sprawdzi jak to wygląda. Jeśli 
rzeczywiście liści jest tyle, że zagrażają bezpieczeństwu to zostaną usunięte. 
Natomiast nie ma takiej możliwości, aby wszystkie drogi powiatowe sprzątać 
z liści. Taki jest teraz okres. Na pewno zostanie to sprawdzone.  
 Przechodząc do ostatniego pytania Pana Przewodniczącego, Szanowni 
Państwo, chciałbym powiedzieć na ten temat kilka zdań. Na pewno Państwo 
wiecie, że ustawa o świadczeniach opieki zdrowotnej z 2004 roku, jeśli 
dobrze pamiętam, jednoznacznie reguluje do czego pacjent ma prawo. Ja               
i Wy, mamy prawo wyboru lekarza rodzinnego. Macie prawo zmiany lekarza 
rodzinnego nieodpłatnie 2 razy w roku. Za trzecim razem jak chce się 
zmienić lekarza rodzinnego to już się płaci. Takie mamy prawo. Ja z tego 
prawa też skorzystałem już dwa razy. W tym roku przepisałem się do innego 
POZ. Moja żona należy do innego POZ, a mój teść jeszcze do innego, 
ponieważ w Więcborku mamy 4 POZ. Tak na marginesie wszystkie są 
prywatne. Ten szpitalny, o którym Pan Przewodniczący mówił należący do 
naszej powiatowej spółki POWMEDICA to też jest prywatne, ponieważ spółka 
jest prywatna. Jest 100% własnością powiatu, ale też można powiedzieć, że 
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jest prywatna. Pani Dyrektor Kozłowska, takie ma prawo, podjęła decyzję, że 
swoich pacjentów przepisuje do tego POZ. Nie wchodzimy w jej wybór. Myślę, 
że u podłoża leżały jakieś informacje jeżeli podjęła taką decyzję. Mam 
nadzieję, że ta decyzja jest słuszna. My czy Pan Burmistrz nie może 
nakazywać pracownikom czy komukolwiek, aby zapisywał się do POZ takiego 
czy innego. To jest prawo każdego z nas. Myślę, że z Gminy Kamień 
Krajeński też sporo osób jeździ do Chojnic i nikt tego nie sprawdza. 
Proponuję uszanować ten wybór. Oby był on słuszny.  
 Korzystając z okazji chciałbym powiedzieć, że ostatnio robiliśmy 
analizy. Przechodzę do innego tematu, ale to będą dosłownie 2 zdania.  
Powiem tak górnolotnie - jesteśmy ludźmi wolnymi więc szanujmy te nasze 
wspólne wybory. Wasze dzieci, które mieszkają w Gminie Kamień Krajeński           
i kończą gimnazjum w 70% idą do szkół do Chojnic, a tylko 20% idzie do 
szkół średnich zlokalizowanych na terenie powiatu sępoleńskiego i my też 
szanujemy Wasz wybór, rodziców. Na pewno będziemy starali się, aby tych 
uczniów przyciągnąć do naszych szkół więcej niż obecnie. To nie to, że 
będziemy im kazali tylko będziemy stwarzać warunki. Myślę, że to jest taki 
sam odnośnik do tego co mówiłem wcześniej. Tam gdzie będą lepsze warunki 
myślę, że każdy z nas poszedłby. Czy to się w tym przypadku sprawdzi, Panie 
Przewodniczący? – zobaczymy. Dwa razy do roku bez konsekwencji 
finansowych możemy przenosić się do dowolnego lekarza POZ. Jeśli są do 
mnie jeszcze jakieś pytania to bardzo proszę.  
 
K. Kiedrowicz – Panie Starosto, ja mam takie pytanie, co z odcinkiem drogi 
powiatowej Duża Cerkwica – Obkas. Kiedy będzie on zmodernizowany?        
 
A. Marach – Wicestarosta Sępoleński – ja to sobie zapiszę, ponieważ nie 
jestem w stanie odpowiedzieć natychmiast, ponieważ jest to kwestia budżetu 
itd. Może dołączę to do tych dwóch odpowiedzi. Na pewno nie będzie to              
w przyszłym roku, ponieważ mniej więcej wiemy już jaki jest budżet na 
przyszły rok. Wiemy jaki jest budżet drogowy. Mamy jeszcze w przyszłym 
roku program naprawczy. Musimy liczyć się z pieniędzmi. Zdajemy sobie 
sprawę, że drogi na terenie powiatu sępoleńskiego wymagają kolosalnych 
pieniędzy. Zostały wykonane szacunki, wyliczenia jakie są to pieniądze. Przy 
spełnieniu wymogów normowych szerokości, grubości asfaltu czyli porządna 
droga jest to kwota około 80 mln zł, aby wszystko doprowadzić do naprawdę 
dobrego stanu. Zdajemy sobie sprawę, że nie jest to możliwe. Dlatego też 
będą robione drogi w trochę niższych standardach. Myślę, że jest to kwestia 
następnych co najmniej 6 lat. Jaka będzie kolejność trudno jest mi 
powiedzieć. Jaka będzie kolejność to będziemy z burmistrzami i wójtem 
rozmawiać, żeby to było sprawiedliwie. Takie pieniądze są potrzebne, a są to 
kolosalne pieniądze. Wszelkie programy drogowe, które były wcześniej 
pokończyły się. Są jakieś „schetynówki”, ale to są grosze. W zasadzie                    
w pieniądzach unijnych nie ma pieniędzy na drogi. Nie ma i nie będzie. Taka 
jest polityka unii i państwa, a na drogi potrzebne są duże pieniądze. 
Obiecuję, że dostanie Pan odpowiedź.  
 
J. Wróblewski – Panie Starosto, na temat tych liści co Pan tutaj mówił, 
inaczej wygląda sytuacja na drodze powiatowej za wioską. Jeżeli jest wolna 
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przestrzeń to wiatr praktycznie wywieje te liście. Jeżeli jest to w środku 
wioski to nie ma możliwości. Niech Pan Eckert przyjedzie i zobaczy, ponieważ 
tam jest masa tych liści. Ja uważam, że to powinno być jednak sprzątnięte. 
Grozi to też niebezpieczeństwem.   
 
A. Marach – Wicestarosta Sępoleński – jeżeli zagraża to bezpieczeństwu 
zostanie to usunięte. Też byłem Burmistrzem i powiem tak, że nigdy nie 
zastanawialiśmy się czyja jest to droga – wojewódzka, gminna czy powiatowa. 
Jak była potrzeba to wysyłało się ludzi i tyle. Widzę, że do tej pory tak jest              
u nas robione. Są osoby z robót publicznych czy też korzysta się z innej 
formy. Tak samo posypywało się piaskiem. Jeżeli mógłbym to prosiłbym 
Pana Burmistrza o pomoc. Oczywiście Dyrektor Eckert już dzisiaj tam 
pojedzie.     
 
J. Wróblewski – Panie Starosto, nie możemy poradzić sobie z jednym 
problemem. Chodzi o kanały ściekowe przy drodze krajowej. Są tam wjazdy 
na posesje. Jest tam przepust przepływu wody. Wszystko jest pozapychane            
i woda nie może przejść dalej. Jeżeli są silniejsze opady to woda przelewa się 
przez szosę. Gdy to zamarznie to będzie ślisko. Ja walczę z tym od stycznia            
i to bez efektów. Tak myślę czy nie napisać do Wojewody i niech Wojewoda to 
rozstrzygnie.   
 
A. Marach – Wicestarosta Sępoleński – ja nie wiem gdzie to jest. W którym to 
jest miejscu?        
 
J. Steinborn – ale to jest droga krajowa.  
 
J. Wróblewski – głównie koło kościoła i wjazdy na posesje.  
 
A. Marach – Wicestarosta Sępoleński – mówi Pan o Kamieniu Krajeńskim? 
 
J. Wróblewski – ja mówię o Zamartem. Sprawa jest nie do ugryzienia.  
 
K. Warylak – przejeżdżałem tam i jest ekipa, która coś robi.  
 
J. Wróblewski – przystanek.  
 
K. Warylak – ale to jest zgłoszone i myślę, że będzie to zrealizowane.  
 
A. Marach – Wicestarosta Sępoleński – Panie Burmistrzu, jeśli Pan coś wie to 
proszę o pomoc.   
 
W. Głomski – była u mnie Pani Sołtys. Mamy podpisane porozumienie na 
usunięcie awarii w Zamartem po jednej i drugiej stronie. 
 
E. Węglewski - Przewodniczący Zarządu Mieszkańców Kamienia Krajeńskiego 
– 2 dni temu odmulane były te przeloty. Nie będzie inaczej, ponieważ nie 
można tego podnieść bo będzie zły wjazd do posesji. To tak na marginesie. 
Znam to dokładnie.  
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 Ja mam pytanie do Pana Starosty. Pierwsza rzecz to gimnazja, 
ponieważ o tym się mówi i pisze. Za rok ma ich nie być. Nauczanie 
ponadgimnazjalne - oferta programowa i jest to właściwe słowo - słowo klucz. 
Porównajcie sobie Panowie ofertę programową Chojnic, a powiatu 
sępoleńskiego dokładnie miasta Sępólno Krajeńskie bo przecież nikt stąd do 
Więcborka nie będzie dojeżdżał. Do Chojnic jest taka odległość jak do 
Więcborka. Drugą istotną rzeczą jest dojazd. Do Sępólna Krajeńskiego chyba 
pieszo, albo rowerem i ścieżkę trzeba by wybudować. Do Chojnic autobusy 
jeżdżą.   
 Kolejna sprawa, o którą pytają mieszkańcy. Wiem, że w powiecie jest 
program naprawczy i siłą rzeczy tak będzie. Szpital będzie dalej generował 
raty, ponieważ trzeba zapłacić za to za co się wykonało. Dobrze byłoby 
pomyśleć o programach unijnych, dofinansowaniach z Urzędu 
Marszałkowskiego na temat eternitu i oczyszczalni przydomowych. To takie  
2 główne punkty. Mieszkańcy na to czekają. Nie wszystkich jest na to stać. 
Dobrze byłoby gdyby za rok czy kolejne lata było to zapisane. Nie mówię, że 
dziś, ponieważ zbliża się koniec roku.    
 Wracając do sprawy drogi do Obkasu to jest to 3 mln zł, a może           
i więcej, ponieważ materiały podrożały. Poprzedni odcinek wykonywany był 
razem z Gminą Kamień Krajeński. Myślę, że dzisiaj będzie to bardzo ciężko 
wykonać. Szkoda, że nie uda się tego dokończyć do granicy województwa. 
Myślę, że będzie to bardzo trudno zrealizować, ale życzę Panu powodzenia.   
 
A. Marach – Wicestarosta Sępoleński – przydomowe oczyszczalnie ścieków to 
jest kompetencja gminy. Wiem, że takie programy są i były. Już 9 lat temu 
dawaliśmy pieniądze na eternit i przydomowe oczyszczalnie ścieków. Wiem, 
że Pan Burmistrz też co roku dostaje pieniądze na wymianę eternitu. Myślę, 
że studnie też będą. Wczoraj w Gminie Więcbork uchwalono taką uchwałę 
odnośnie studni. Natomiast moja wypowiedź w kontekście uczniów, którzy 
jeżdżą do Chojnic nie była w formie pretensji. Podawałem tylko przykład, że 
mamy wolny wybór. Tak samo jak mamy wolny wybór w przypadku lekarza. 
Tylko tyle chciałem powiedzieć. Gdzieś jest lepsza oferta, a gdzieś gorsza. 
Składałem kiedyś papiery do Gagarina w Bydgoszczy, ale się nie dostałem              
i wylądowałem w ogólniaku w Więcborku. Moi koledzy dojeżdżali do Nakła. 
Tak było, tak jest i tak będzie. Każdy ma prawo uczyć się tam gdzie chce. Nie 
wszyscy muszą uczyć się w tej szkole gdzie się urodzili. Tutaj nic nowego nie 
odkrywamy. Co do oferty to myślę, że nie jest to temat na dzisiaj, a może jak 
będzie mowa o oświacie. Jest prośba do Pana Przewodniczącego, aby 
zaprosić samorząd powiatowy. Chcielibyśmy też uczestniczyć w dyskusji, 
abyśmy wspólne jakieś rozsądne wnioski z tego wyciągnęli.        
 
K. Warylak – wiem, że jeżeli chodzi o lekarzy to jest wolny wybór, ale takie 
różne głosy dochodziły do naszych mieszkańców. Była mowa, że to 
zarządzenie Starosty lub innych osób. Ja będę jeszcze na ten temat 
rozmawiał. Myślę, że sprawa DPS to jest sprawa naszych lekarzy. Tak jak 
Pan Starosta mówi każdy ma wolny wybór. W DPS zarządza Dyrektor i to on 
decyduje, a nie jego mieszkańcy. Być może oni chcieliby tu się leczyć, ale 
wychodzi na to, że Dyrektor tak zadecydował, a to jest już jego wola.  
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Ad. 14. Zapytania i wolne wnioski.       
 
Brak zapytań i wniosków.  
 
K. Warylak – w związku z wyczerpaniem porządku sesji, zamykam obrady 
XXIII Sesji Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim.  
 Dziękuję wszystkim za przybycie. 
 
 
Na tym obrady XXIII Sesji zakończono. 
 
 
                                                                                           
        Protokołowała                                       P r z e w o d n i c z ą c y  

/-/ Izabela Turzynska                                                Rady Miejskiej    

                                                                          /-/ Kazimierz Warylak                                             

 

 


